

**MÖTESANTECKNINGAR**

# Geodatarådsmöte

**DIARIENUMMER** LM2025/015082**DATUM** 2025-02-07**PLATS** TELIA VIDEOMÖTE**NÄRVARANDE**

Patrik André, Skogsstyrelsen  
Anneli Bergholm Söder, Länsstyrelsen  
David Bendz, SGI  
Britt-Marie Calles, Trafikverket  
Pernilla Christensen, SLU  
Tommy Danielsson, Kristianstad kommun  
Anna Elvkull, SCB  
Ann-Sofie Eriksson, SKR  
Christian Haglund, Naturvårdsverket  
Lars Harrie, Lunds Universitet  
Frida Jonsson, Boverket  
Susanne Karlsson, SMHI  
Anders Lundberg, MSB  
Elisabet Thompson, Havs- och vattenmyndigheten  
Lovisa Zillén Snowball, SGU  
Örjan Wallers, Försvarsmakten  
Patrik Wiberg, Sjöfartverket  
Elisabeth Östling, RAÄ  
Nils Svartz, Lantmäteriet  
Malin Klintborg, Lantmäteriet  
Sofia Stjernlöf, Lantmäteriet  
Marika Ström, Lantmäteriet  
Eva Ugglå, Lantmäteriet  
Anna-Lena Fridolfsson, Lantmäteriet (anteckningar)

**FRÅNVARANDE**

Thomas Klein, Havs- och vattenmyndigheten  
Johan Köhler, Rymdstyrelsen  
Viktoria Timpka, Lantmäteriet

## Mötespunkter

### I. Inledning

Nils Svartz, vikarierande Generaldirektör för Lantmäteriet öppnade mötet genom att hälsa alla välkomna och en kort presentationsrunda av alla deltagare genomfördes.

Dagordningen gicks igenom.

## 2. Framtagande av en ny nationell strategisk plan för den samlade informationsförsörjningen inom geodataområdet

Malin Klintborg, Lantmäteriet informerade om regleringsbrevsuppdraget; att ta fram en nationell strategisk plan som innehåller förslag på åtgärder som under 2026-2030 kan förbättra hur geodata produceras, tillgängliggörs, nyttjas och som stärker skyddet av Sveriges säkerhet och informationssäkerhet. I arbetet ska Lantmäteriet samverka med de myndigheter som är representerade i Geodatarådet och uppdraget ska redovisas senast 30 augusti 2025 (se bilaga 1).

Malin gick igenom tänkt resultat och genomförande av uppdraget. Geodatarådet är viktiga deltagare i framtagandet och förankringsarbetet och Malin gick igenom förväntningarna på rådet, som diskuterades.

Fråga lyftes kring förankring med eget departement, med återkoppling att det kan vara svårt att få prioriterat. Då vissa tillhör samma departement så bestämdes det att operativa styrgruppen tar tillbaka frågan gör en översyn av vilka departement det berör och återkommer.

Länsstyrelserna lyfte också att länsstyrelserna har en lång förankringsprocess som vi behöver ta hänsyn till. Med grund i det kan det vara svårt att redan nu säga vad myndighetscheferna skulle kunna ställa sig bakom och signera vid ett inlämnande. Ställningstagande behöver hanteras över tid.

I övrigt var rådet positiva till upplägget, och uppdragsplanen som skickats ut innan mötet godkändes.

Malin önskar att lägga in två extra möten (april och juni) och det bestämdes att göra så. Alla kanske inte kan vara med varje gång men om man får ut underlag innan kan man komma med inspel.

## 3. Workshop – Framtagande av en ny nationell strategisk plan för den samlade informationsförsörjningen inom geodataområdet

Malin gick igenom upplägget med arbetsgrupper för uppdraget (i bilaga 1), som diskuterades. Utöver de befintliga nätverken kommer arbetsgrupper att tillsättas för samverkan, finansiering och säkerhet. Forskning och utveckling får inte tappas bort, så Malin bad SLU och LU om stöd. Bestämde att Pernilla Christensen och Lars Harrie pratar ihop sig och tar fram ett förslag. Det behövs också någon som kan hålla ihop näringslivsfrågorna.

Malin presenterade lista över de olika arbetsgrupperna och bad alla i rådet att ta ställning till vilka frågor myndigheten kan och vill vara med i. Svar skickas till [eva.uggla@lm.se](mailto:eva.uggla@lm.se) eller [viktoria.timpka@lm.se](mailto:viktoria.timpka@lm.se) snarast möjligt, *senast 1 mars*, vilka resurser som ska bjudas in och till vilken grupp.

Bestämde att sätta ihop ett paket med underlag tillsammans med utskicket av presentationen för att underlätta för alla att ta ställning, inklusive svarsdatum.

#### 4. Geodatarådets handlingsplan 2025

Malin gick kort igenom de föreslagna aktiviteterna för handlingsplan 2025 som presenterades vid rådsmötet i november. Den operativa styrgruppen har gått igenom dessa men rekommenderar att vi avvaktar prioritering av nya insatser tills vi har levererat den strategiska planen. Geodatarådet ställde sig bakom detta.

Malin önskade kopplat till frågan, att myndigheterna som jobbar med miljösamverkan återkommer med hur de ställer sig till ställningstagandet. Även om det i nätverket skulle vara möjligt, att för uppdraget kunna ta fram formuleringar på nyttor och möjligheter med geodata utifrån miljösektorn. Elisabet Thompson, HaV tar med sig frågan.

#### 5. Frågeställningar för Geodatarådets nätverk att jobba med under 2025

Lars Hägg och Kristofer Gäfvert från Geodatarådets nätverk för arkitektur, Tove Korske och Beatrice Buskas från nätverket juridik samt Fredrik Persäter från nätverket för teknik anslöt till mötet och presenterade de frågeställningar som respektive nätverk ser behov av att arbeta med under 2025, se bilaga 1. Frågorna diskuterades. Konstaterades att det finns många frågor där det finns överlapp mellan nätverken och därför är det viktigt med regelbundna avstämningar mellan nätverken.

#### 6. Avslut av möte

Marika Ström, Lantmäteriet summerade mötet som idag har haft fokus på framtagandet av den strategiska planen. Mötet avslutades.

#### **BILAGOR (FINNS I ANTURA)**

1. Presentation möte med Geodatarådet

#### **OM PERSONUPPGIFTER**

Läs hur Lantmäteriet hanterar dina personuppgifter på vår webbplats [www.lantmateriet.se/personuppgifter](http://www.lantmateriet.se/personuppgifter).

Du kan alltid kontakta oss genom [www.lantmateriet.se/kontakt](http://www.lantmateriet.se/kontakt).